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با حذف اقامتگاه های ایران از فهرست جهانی 
سایت بوکینگ

هتل های ایران تحریم شدند
شهروند| »متاسفانه اقامت در ایران در دسترس 
ما نیست.« این پیامی است که پس از جست وجوی 
نام هتل های ایرانی در سامانه جهانی بوکینگ به 
کاربران نمایش داده می شود. اتفاق تازه این است 
که به دنبال بازگشت دوباره تحریم ها، نام هتل های 

ایران از سامانه جهانی بوکینگ حذف شد.
مهمترین و معروف ترین سایت رزرو هتل در 
جهان پــس از اعلام خروج آمریــکا از برجام از 
ســوی دونالد ترامپ، رئیس جمهوری آمریکا با 
بازگشت تحریم ها از سوی آمریکا اعلام کرده که 
رابطه خود با هتل ها و شرکت های ایرانی را قطع 

کرده است.
یک هفته پیش با لغو برجام، سامانه رزرواسیون 
Booking.com با ارســال ایمیلــی، خروج و 
حذف هتل هــای ایرانی از پلتفرم خــود را اعلام 
کرد. در ایمیل ارسالی سامانه رزرواسیون جهانی 
Booking.com برای هتل هــای ایرانی آمده 

است: 
شــریک گرامی؛ با توجه به بازگشــت مجدد 
تحریم های ایران از سوی آمریکا، ما مجبور هستیم 
تا ارتباط تجاری خود با شــرکای ایرانی را متوقف 
کنیم. بنابراین ما ملزم به انجام اقدامات زیر هستیم: 
1- حــذف و کنســل نمودن فــوری تمامی 

فعالیت های مربوط به ایران در پلتفرم
 Check Out 2- رزروهای انجام شده با تاریخ
تا روز 4 نوامبر 2018، محترم اســت و همچنان 

پابرجاست.
3- تمامی رزروهای مربوط بــه تاریخ 5 نوامبر 

2018 به بعد، کنسل و حذف می شود.
این وب سایت که از معروف ترین های رزرواسیون 
جهان است، بهمن  سال گذشته واحد پولی ریال 
ایران را به ســامانه خرید خود اضافــه کرده بود تا 
چالش همیشگی دسترسی مالی محدود ایرانی 
را حل کند. هتل های کشور به این سامانه پیوسته 
بودند تا رزرو اتاق در ایران برای گردشگران خارجی 
تسهیل شــود و از طرف دیگر ایرانیان هم بتوانند 
هتل و  هاســتل مــورد نیازشــان را از این طریق 

خریداری کنند.
درحالی که سامانه رزرواسیون بوکینک بیش از 
142 میلیون از نظرات مشتریان هتل ها در سراسر 
جهان را منتشر کرده و مدت زیادی از اضافه شدن 
واحد پولی ایران به سامانه خرید آن نمی گذشت، 
حالا با تحریــم هتل های ایــران بــار دیگر باید 
وب سایت های رزرواسیون با واسطه به بازار ایران 
وارد شوند و دسترسی ایرانی ها و خارجی ها هم به 

امکانات اقامتی محدود شود.

»شهروند« از چرایی متوقف شدن طرحی برای شناسایی مبتلایان به اچ آی وی مثبت گزارش می دهد؛ طرحی که گفته 
می شود، به بهانه ترویج بی بندوباری متوقف شده است

دستور ایست به اتوبوس ایدز
  مدیر مرکز تحقیقات ایدز در گفت وگو با »شهروند«: وزارت بهداشت باید در این زمینه توضیح دهد، چون مسئول پروژه 

رئیس اداره پیشگیری از ایدز وزارت بهداشت است
شــهروند| فعالیت اتوبوس ایدز مختل شــده؛ 
اتوبوســی که با همکاری وزارت بهداشــت و مرکز 
تحقیقات ایدز ایران سراغ پاتوق معتادان آسیب دیده 
می رفت. خبرش را مینو محرز، رئیس مرکز تحقیقات 
ایدز ایران به ایلنا اعلام و از شرایط پیش آمده گلایه 
کرد: »بعد از اجرای طرح اتوبوس ایدز برخی گفتند 
که این کار شما ترویج بی بندوباری است. متاسفانه 
این تفکر افرادی اســت که اعتقاد دارند در کشــور 
بیماری ایدز وجود ندارد و همه  چیز رو به راه است. این 
افراد مثل کبک سرشان را زیر برف کردند و مسائل،  
مشکلات و واقعیت های جامعه را نمی دانند و از قبول 
آن امتناع می کنند.« گلایه او از کســانی است که با 
اقدامات انجام شده برای کنترل و پیشگیری بیماری 
ایدز مخالفند و برایشــان خوشایند نیست؛ هرچند 

دقیقا نگفته است که این افراد چه کسانی اند. 
تهرانی هــا، اتوبوس ایدز را ســه ســال پیش در 
شهرشــان دیدند؛ اتوبوســی که منطقه به منطقه 
چرخید و تیم درمانی و مشــاوره اش از کســانی که 
نگران ابتلا به ایدز بودند، تست سریع گرفت. هرچند 
که آمــار فعالیت این اتوبوس، هیچ وقت رســانه ای 
نشد اما اتوبوســی که حالا متوقف شــده، فعالیت 
هدفمندتری داشت؛ این اتوبوس با تیم همراه، سراغ 
معتادان پرخطر می رفت، همان ها که احتمال ابتلا به 
ایدز در میانشان به دلیل استفاده از سرنگ مشترک 
و روابط جنسی، بالاتر از سایر افراد جامعه بود و برای 
تشخیص زودهنگام و شــروع درمان، آنها را تحت 
پوشــش خدمات درمانی قرار می داد. براساس اعلام 
رئیس مرکز تحقیقات ایدز ایران، یک سوم بیماران 
مبتلا به ایدز هنوز شناســایی نشده اند و اجرای این 
طرح می تواند در شناسایی ســایر مبتلایان کمک 
کند. رئیس اداره پیشگیری از ایدز وزارت بهداشت 
از ماجرای اتوبوس های ایدز خبــر دارد اما حاضر به 
پاسخگویی نیســت و ارایه هر توضیحی را به آینده 
موکول می کنــد. از آن طرف هم زهــرا بیات، مدیر 
مرکز تحقیقات ایدز هم به »شهروند« می گوید که 
وزارت بهداشت باید در این زمینه توضیح دهد، چون 
مســئول پروژه رئیس اداره پیشگیری از ایدز وزارت 
بهداشت است. با این حال او این توضیح را می دهد 
که: »کلینیک ســیار، از طرف مرکز تحقیقات ایدز 
فعالیت می کرد، به ســراغ پاتوق هــای موادمخدر 
می رفت و افراد آســیب دیده از نظر روابط جنسی را 
شناســایی و برای انجام تســت ایدز اقدام می کرد. 
این طرح، متوقف نشده بلکه شکل کار تغییر کرده 
اســت.« به گفته بیات، این طرح به صورت پایلوت 
انجام می شــود: »پیش از این یک بار خبری درباره 
فعالیت این کلینیک ســیار ایدز، منتشــر شد که 
لابه لای آن یکی از پاتوق ها هم عنوان شد که همین 
موضوع با مخالفت هایی روبه رو شــد.« بیات این را 
هم به توضیح هایــش اضافه می کند که فعالیت این 
اتوبوس با اتوبوسی که در هفته جهانی ایدز در سطح 

شهر دیده می شود، متفاوت است.
طرحی که مخفی ماند

آبان  سال 94 بود که برای نخستین بار و به صورت 
کاملا رسمی، اتوبوس هایی تحت عنوان اتوبوس ایدز 
در شهر فعال شدند. آن زمان سیدقاسمی، مدیرعامل 
موسسه پیام آوران همیاری، مسئولیت اطلاع رسانی و 
اجرای این طرح را به عهده داشت و هر کجا که اتوبوس 
ایدز می رفت او هم تیــم را همراهی می کرد. فعالیت 
اتوبوس ایدز درســت در هفته ایدز و همزمان با دهم 
آذرماه که روز جهانی ایدز اســت، شروع شد. اتوبوس 
ایدز یک هفته در سه منطقه مختلف تهران چرخید، 
یک بار ایســتگاه توقف اش غرب بــود و در اکباتان 
و آزادی، ترمــز گرفت. یک بار اهالی شــرق تهران را 
میزبانی کرد؛ تهرانپارس و ... یک بار هم سری به مرکز 
زد. مشاوره اولیه، تست سریع ایدز و مشاوره دوم، سه 
مرحله اصلی تیم فعال اتوبوس ایدز بود. هر چه بود و 
هرکه آمد و هر که رفت و آزمایش داد، کاملا پنهانی و 
ناشناس ماند. نه پرونده ای تشکیل شد و نه لیستی در 
کار بود که اسامی را ثبت کند. تنها مراجعه کنندگانی 
بودند که در اتاقکی در هر منطقه مشاوره می شدند، 

بعد براســاس رفتــار مخاطره آمیزی که داشــتند، 
تشخیص داده شدند باید تســت ایدز بدهند یا خیر. 

در صــورت تاییــدوارد اتوبوس 
می شــدند که تنها در قســمت 
انتهایی صندلی و میز داشــت. 
رپید تست ها، آماده روی میز بود. 
به سرعت خون گرفته می شد و 
همان جا، مثبت یا منفی بودنش 
پــس از 10 دقیقــه مشــخص 
می شد. اگر مثبت بود نیاز به تکرار 
داشــت و در صورت منفی بودن 
به توصیه مشــاور، دوباره تکرار 

می شد. قاسمی همان زمان گفته بود که این اتوبوس 
مدت زمان فعالیت اش یک هفته است و تمام کسانی 

که رفتار پرخطری داشته اند و احساس می کنند نیاز 
به مشاوره دارند می توانند برای مشاوره و انجام تست 
به این اتوبوس ها مراجعه کنند. 
هدف شان را تشخیص زودهنگام 
بیماری و شــروع درمان، اعلام 

کرده بود. 
پاییز  سال 94، نخستین باری 
بود که اتوبوس ایدز در سطح شهر 
تردد کرد؛ پس از آن دو پاییز آمد 
و خبری از اتوبوس ایدز به شکل 
قبلی نشد. از همه اینها گذشته، 
نه رئیس وقت اداره پیشــگیری 
از ایدز و نــه رئیس بعدی که پروین افســر کازرونی 
است، هیچ وقت آمار مراجعه ها و موارد تأیید شده از 

ابتلا به ایدز را اعلام نکردند. ایــن درحالی بود که در 
هفته ایدز  سال 94، قاسمی گفته بود که پس از پایان 
طرح، نتایج آن از سوی وزارت بهداشت اعلام می شود. 
او همان موقع به »شــهروند« گفته بود که آمارها بالا 
بوده است با این حال به دلیل نداشتن مجوز از وزارت 
بهداشت، اطلاعات بیشتری ارایه نداد. پس از آن هم، 
عباس صداقت که رئیس وقت اداره پیشگیری از ایدز 
وزارت بهداشــت بود در حاشیه مراسمی در پاسخ به 
»شهروند« درباره نتایج طرح اتوبوس ایدز، اعلام آن 
را منوط به جمع آوری آمارها داد. بیشــتر از سه سال 
از ماجرا می گذرد اما زمان اعلام آن هیچ وقت نرسید. 

اتوبوس ایدز نمایشی است
با این که فعالان قدیمی در حوزه ایدز به ادامه 
فعالیت این اتوبوس ها و مراکز ســیار شناسایی 
مبتلایان به ایــدز تأکید می کنند اما حمیدرضا 
شــاعری که رئیس انجمن ایدز اســت، معتقد 
است که فعالیت این اتوبوس ها ضرورتی ندارد. 
او در گفت وگو با »شهروند« این طور مخالفتش 
را با فعالیت این اتوبوس ها اعلام می کند: »چه 
اتوبوس هایی که در هفته ایدز فعال می شوند و 
چه اتوبوس هایی که به سراغ پاتوق ها می روند، 
کارهای نمایشــی هســتند، اینگونه اقدامات 
کارهای پرهزینه ای هســتند که کارایی بسیار 
کمی دارند.« او می گوید: »موبایل ســنترهای 
ایدز در کشــورهای دیگر در ساعت های پایانی 
روز در کلاپ ها و مکان هایــی که مصرف مواد 
مخــدر و یا روابط جنســی دارنــد، فعال اند تا 
افرادی که در همان مناطق اند، به آنها مراجعه 
کننــد و خدمات بگیرند. در ایــران اما اتوبوس 
ایدز در سطح شهر حرکت می کرد بدون این که 
واقعا به ســراغ پاتوق ها برود. این کار تنها یک 
نمایش و توهین به مردم بود.« شــاعری معتقد 
است که حتی اتوبوس هایی که به سراغ پاتوق ها 
می روند هم ضرورتی برای فعالیت ندارند، چرا 
که آنها درمان نیمه کاره ای را بدون مشاوره ارایه 
می دهند که کاری بی فایده اســت، درحالی که 
تمــام آن معتــادان در مراکــز دی ای ســی، 
شناسایی شده اند و می توانند خدمات دریافت 

کنند. 
رئیس انجمن ایدز معتقد است که شیوع ایدز 
با شــرایط اقتصادی مردم ارتباط زیادی دارد، به 
گفته او درحال حاضر شــیوع ایدز در شبکه های 
مجازی کــه در ارتباط بــا ازدواج موقت فعالیت 
می کنند صــورت گرفته، حتی بیشــتر از پاتوق 

معتادان است. 

روي خط خبرخبر

مدیرکل دفتر آموزش دوره دوم متوسطه وزارت 
آموزش و پرورش اعلام کرد: 

 شرایط استفاده از »تک ماده« 
برای دبیرستانی ها

ایســنا| مدیرکل دفتر آمــوزش دوره دوم 
متوســطه وزارت آمــوزش و پــرورش، درباره 
شرایط اســتفاده از »تبصره« یا »تک ماده« برای 

دانش آموزان توضیحاتی داد. 
عباس سلطانیان گفت که مطابق تبصره 2 ماده 
82 آیین نامــه آموزش دوره دوم متوســطه، اگر 
دانش آموزی در امتحانات خردادماه نمره قبولی 
کسب نکند و نمره او ۷ یا بیشتر باشد، می تواند از 

شرایط تبصره استفاده کند.
او ادامــه داد: »بر اســاس تبصــره 2 ماده 82 
آیین نامه آموزش دوره دوم متوسطه روزانه، این 
طرح فرصتی مناسب برای دانش آموزانی است که 
در ایام امتحانات بنا بر عللی چون بیماری شرایط 
مناســبی برای امتحان دادن نداشــته و مطابق 

ضوابط برای آنها تبصره صادر شده است.« 
مدیرکل دفتر آموزش دوره دوم متوسطه وزارت 
آموزش وپرورش توضیحات بیشتری در این باره 
داد: »در پی اســتقرار نظام آموزشــی جدید، در  
سال جاری پایه سوم دبیرستان در کشور نداریم 
و  سال آینده پایه دوازدهم مستقر می شود. براین 
اســاس، دانش آموزانی که  ســال آینده وارد پایه 
دوازدهم می شوند یا دانش آموزانی که در سیستم 
ما تا  سال سوم را گذرانده اند و چند درس را قبول 
نشده اند، می توانند با استفاده از تبصره 2 ماده 82 

فارغ التحصیل شوند.« 
ســلطانیان گفــت: »طبــق آیین نامــه اگر 
دانش آموزی هنگام فارغ التحصیلی در  سال آخر، 
در چهار عنوان درسی نمره ۷ به بالا داشته باشد، 
از نظر سیستمی شــرایط فارغ التحصیلی را پیدا 
می کند اما نکته اینجاست که از این چهارعنوان 
درس بایــد حداکثر دو درس نهایــی و دو درس 
غیرنهایی باشد که می تواند مربوط به پایه دهم، 
یازدهم و دوازدهم باشــد. البته امتحانات نهایی 
از  ســال آینده در پایه دوازدهم برگزار می شوند و 
آن دو درس نهایی حتما مربوط به  سال دوازدهم 
است، اما دروس غیرنهایی می تواند از پایه دهم و 
یازدهم هم باقی مانده باشد. دانش آموز دارای این 
شرایط می تواند با قانون »تک ماده« فارغ التحصیل 
شــود.«  او در پاســخ به این که اگر دانش آموزی 
نخواهد از تبصره اســتفاده کند و مایل باشد در 
امتحانات شهریورماه شرکت کند و نمره اش را ارتقا 
دهد، باید چه کند؟ گفت: »در آیین نامه پیش بینی 
شــده که دانش آمــوز می تواند مراجعــه کند و 
درخواســت کتبی بدهد تا دانش آموز در امتحان 

شهریور شرکت کند.« 
مدیرکل دفتر آموزش دوره دوم متوسطه وزارت 
آموزش وپرورش ادامه داد: »اگر نمره دانش آموز در 
شهریور بالاتر شد، جایگزین می شود و دانش آموز 
از این مزیت اســتفاده می کند امــا اگر نمره اش 
پایین تر شــد، همان نمره قبلی که در سیستم 

داشت، برایش منظور می شود.« 

معاون سازمان حج و زیارت: 

 85 هزار زائر ایرانی
 امسال به حج می روند

ایرنا| معاون حج، عمره و عتبات سازمان حج و 
زیارت از اعزام 85 هزار و 200 زائر ایرانی از سراسر 
کشور برای انجام مناسک حج تمتع در تیر امسال 

به عربستان خبر داد.
اکبر رضایــی در این بــاره گفت: »براســاس 
برنامه ریزی های انجام شده، کاروان های اعزامی 
به حج تمتع در قالب پروازهای مدینه قبل از 2۷ 
تیر آغاز شده و تا 19مرداد به انجام خواهد رسید و 
پروازهای مدینه بعد نیز به سمت جده از هشتم تا 

بیست وچهارم مرداد انجام خواهد گرفت.« 
معاون ســازمان حج و زیارت با تاکید بر این که 
همه مقدمات اسکان، پذیرایی، حمل ونقل و سایر 
خدمات طبق برنامه انجام شده و برخی نیز درحال 
انجام اســت، ادامه داد: »بر این اساس بازگشت 
نخستین کاروان حجاج مدینه قبل به کشور نیز 
از سوم شهریور امسال آغاز و تا بیست ویکم همین 
ماه ادامه خواهد داشــت و برگشت حجاج مدینه 
بعد نیز از هشتم شهریور تا بیست و چهارم همین 

ماه ادامه خواهد داشت.« 
او با بیان این که هم اکنــون ثبت نام حجاج در 
کاروان ها انجام و ظرفیت کاروان ها تکمیل شده 
است، گفت: »با توجه به اقدامات و هماهنگی های 
لازم، معاینات پزشــکی زائران حج نیز به انجام 
رســیده و زائران درحال گذرانــدن کلاس های 
آموزشی مورد نیاز حج هســتند. عملیات ثبت 
اطلاعات برای صدور روادید حجاج نیز بعد از اتمام 
معاینات پزشکی و واریز مرحله دوم مبالغ واریزی 

صورت می گیرد.« 
معاون حج، عمره و عتبات سازمان حج و زیارت 
با تاکید بر این کــه زائران ایرانی از 20 ایســتگاه 
پروازی در سراسر کشور راهی عربستان خواهند 
شــد، گفت: »تلاش همه دســت اندرکاران حج 
و زیارت انجام یک حج آبرومند و با حفظ شــأن و 
منزلت زائران ایرانی در کمــال امنیت و آرامش 

است.« 
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مازندران – علی جعفری گرجی
احــداث نیــروگاه در مازندران و گلســتان به جهت 
شرایط خاص جغرافیایی و زیست محیطی بسیار سخت 
و دشوار اســت بنحوی که گاها" دریافت مجوز احداث 
نیروگاه از محیط زیســت 5 ســال به طول می انجامد. 
مدیر عامل شــرکت برق منطقه ای مازندران و گلستان 
افزود : شرایط و قوانین سخت گیرانه زیست محیطی در 
مازندران و گلســتان موجب شده است سرمایه گذارانی 
که برای احداث نیروگاه این اســتان ها را برگزیده اند با 
مواجهه با چنین مشــکلات و دســت اندازهایی استان 
دیگری را برای ســرمایه گذاری خود انتخاب کنند، زیرا 
استان های دیگر چنین مشــکلات و سختگیری هایی 
را ندارند. مهندس افضلی گفــت: در مازندران به دلایل 
مطرح شــده در بحث موانع احداث نیروگاه دچار عقب  
ماندگی شــده ایم ولی امیدواریم بــا همراهی بیش  از 
پیش ســازمان محیط  زیســت و احداث نیروگاه های 
بیشتر شبکه ی پایداری را در استان شاهد باشیم و برق 
موردنیاز مردم فهیم این خطــه را تأمین نماییم. وی به 
افزایش 2/5 برابری مصرف برق در تابســتان اشاره کرد 
و افزود: سال گذشــته مصرف برق استان های مازندران 
و گلســتان در پیک مصرف 4113 مگاوات بوده است، 
این در حالی اســت که مصرف بــرق در زمان غیر پیک 
این اســتان ها 1600 مگاوات می باشد. مهندس افضلی 
بابیان اینکه 2500 مگاوات افزایش مصرف در تابستان 
مربوط به وســایل سرمایشی می باشــد گفت:  تمامی 
سرمایه گذاری ها در بخش های شبکه و نیروگاه ها تنها 
برای تأمین برق در 2 ماه از سال اســت، افزود: باصرفه 
جویی و اســتفاده درســت و بهینه مشــترکین از این 
انرژی پاک دیگر نیازمند ســرمایه گذاری های کلان در 
این بخش نخواهیم بود و برقی پایدار خواهیم داشــت.: 
وی افزود : بــرق منطقه ای مازندران و گلســتان دارای 
برنامه ای سالانه می باشــد و توانسته مطالعات توسعه و 
نیازهای شرکت را تا سال 1403 به اتمام برساند، در این 
مطالعات رشد مصرف در مناطق مختلف و مکان سنجی 
محل احداث ایستگاه های شــرکت به دقت تعیین شده 
اســت. مدیرعامل شــرکت برق منطقه ای مازندران و 
گلســتان گفت: بعد از گذر از تابســتان ســال گذشته 
جهت آمادگی برای تابستان سالجاری ۷1 پروژه توسط 
شــرکت برق منطقــه ای مازندران و گلســتان تعریف 
گردید و قرار شــد این پروژه ها تا قبل ازتابستان 9۷به 
بهره برداری برسد تا بتوانیم برقی مطمئن و بدون اعمال 
خاموشــی را برای مشــترکین فراهم آوریم. مهندس 
افضلی در خصوص نیروگاه های تولیــد پراکنده گفت: 
احداث این نیروگاهها که چند ســالی است در دستور 
کار وزارت نیرو قرارگرفته، می تواند تا سقف 25 مگاوات 
برق تولید کند. وی افــزود: نیروگاه های تولید پراکنده 
در مازندران 160 مگاوات برق موردنیازراتأمین می کنند 
این در حالی است که قابلیت و راندمان این نیروگاه های 
کوچک بسیار بالاتر از نیروگاه های بزرگ است.مهندس 
افضلی گفــت: هزینه راه انــدازی نیروگاه هــای تولید 
پراکنده به ازای هر مگاوات 20 میلیارد ریال می باشــد 
و احداث هر یک از این نیروگاه ها نیازمند 600 میلیارد 
ریال اعتبار اســت. وی افزود: با برنامه ریزی های صورت 
گرفته تــا پایان ســالجاری 180 مــگاوات به ظرفیت 

نیروگاه های تولید پراکنده استان افزوده می شود.

مدیرعامل برق منطقه ای مازندران و گلستان 
عنوان کرد ؛

شرایط جغرافیایی و قوانین سخت زیست محیطی 
علت عقب ماندگی احداث نیروگاه در مازندران
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مهر| رئیس مرکز سنجش آموزش و پرورش با 
بیان اینکه هنوز برای کنکور 98 تصمیمی گرفته 
نشده است می گوید قانونی به اسم حذف کنکور 
در کشور نداریم و اصلا این موضوع مطرح نیست.

عبدالرســول عمادی دربــاره آخرین خبرها 
از کنکور 98 گفــت: »هنوز بــرای کنکور 98 
تصمیمی گرفته نشــده اســت. البته قرار است 
جلســه  کارگروه ســنجش و پذیرش دانشجو  
برگزار شود که بعد از آن نتیجه به شورای اصلی 
ســنجش و پذیرش می رود و درباره کنکور 98 

تصمیم گیری می شود.«
او درباره آمادگی ها برای حذف کنکور و اینکه 
آیا زمانی این اتفاق رخ می دهــد ادامه داد: »ما 
قانونی به اســم حذف کنکور در کشــور نداریم 
 و اصلا ایــن موضوع مطرح نیســت. این بحث 
رسانه ها درباره حذف کنکور کمی انحراف دارد. 
ما بحثمان درباره سهمی است که نمره نهایی و 
ســوابق تحصیلی و نمره کنکور در کنار هم باید 

داشته باشند.« 
 رئیس مرکز سنجش گفت: »من فکر می کنم 

برای برخی رشته محل ها و صندلی های دانشگاه 
به جز نمره امتحان نهایی باید روش دیگری برای 

پذیرش باشد که ما کنکور را داریم.« 
عمادی همچنین درباره میزان سلامت نمرات 
امتحان نهایی ادامه داد: »نمره ها بلافاصله بعد از 
تصحیح وارد سامانه می شود و هیچ نمره ای قابل 
دستکاری نیســت. روی برگه ها هم نمی تواند 
 تخلفی صورت بگیرد چرا که ســربرگ ها کنده 
می شــود. ضمن اینکه اگر مصححی اشتباهی 
کرده باشــد در تصحیح دوم آن مساله رفع می 
شود.« او در پاسخ به این سوال که برای طراحی 
امتحانات نهایی با توجه به گســتردگی کشور و 
برخوردار بودن و  نبودن برخی شهرها و روستاها 
از امکانات کافی، چگونه عمل می شود که عدالت 
رعایت شــود، گفت: »طراحان ســوال امتحان 
نهایــی میانگینی از یادگیری دانــش آموزان را 
ملاک قرار می دهند. برای همین اســت که در 
برخی جاها میانگین نمرات 1۷ است و در برخی 
جاها زیر 10 هم می رســد. بنابراین سوالات در 

حد متوسط یادگیری کشوری است.«

رئیس مرکز سنجش:

قانونی به نام حذف کنکور نداریم
ایسنا|  رئیس ســازمان امور دانشجویان وزارت 
علوم از قرار گرفتن بیش از 9هزار دانشجو در نوبت 
دریافت ارز مــورد نیاز خبــر داد. مجتبی صدیقی 
دراین باره گفت: »مشکل تامین ارز دانشجویان دوره 
کارشناسی مشغول به تحصیل در خارج از کشور نیز 
به زودی رفع خواهد شد. با هماهنگی هایی که با بانک 
مرکزی داشــتیم، پرداخت ارز دانشجویان مقاطع 
تحصیلات تکمیلی به طور منظم دنبال می شود.« 
او ادامه داد: »دانشجویان متقاضی برای دریافت ارز 
تحصیلی خود می توانند به سازمان امور دانشجویان 
وزارت علوم مراجعه کنند. از ابتدای  ســال جاری دو 
دوره ارز مورد نیاز دانشــجویان تحصیلات تکمیلی 
)کارشناسی ارشــد و دکترا( مشغول به تحصیل در 
خارج از کشور پرداخت شد،  به طوری که نخستین 
دوره در 28 فروردیــن به هزار دانشــجو و دومین 
 دوره آن 18اردیبهشــت ماه به 15۷0 نفر متقاضی

 پرداخت شد.« 
رئیس سازمان امور دانشجویان با تاکید بر این که 
ســومین دوره پرداخت ارز دانشــجویی از هشتم 
خردادماه آغاز می شود،  گفت: »این سازمان اسامی 

حدود 1000 تا 1500 نفر از متقاضیان ارز را به بانک  
مرکزی اعلام خواهد کرد و هر دانشجو ماهیانه 1000 

دلار ارز دریافت می کند.« 
صدیقی با بیان این که بیش از 9هزار دانشــجوی 
مشــغول به تحصیــل در خارج از کشــور در صف 
دریافت ارز قرار دارند،  ادامه داد: »این آمار در مقایسه 
با  سال گذشته افزایش یافته است.« معاون وزیر علوم 
درخصوص وضع متقاضیان ارز برای دانشجویانی که 
برای نخســتین بار به خارج از کشور اعزام می شوند 
هم گفت: »موضوع این گروه از دانشــجویان نیز با 
هماهنگی بانک مرکزی رفع شــده و آنها می توانند 
اطلاعات خود را در سامانه امور دانشجویان وارد کنند 
تا خارج از نوبت برای دریافت ارز به بانک معرفی شوند 
و برای اعزام مشکلی نداشته باشند.« او ادامه داد: »در 
حال حاضر موضوع ارز دانشجویان به جز دانشجویان 
دوره کارشناسی رفع شده است و وزارت علوم درحال 
پیگیری بحث ارز دانشــجویان کارشناسی است و 
منتظر اقدام بانک مرکزی در این زمینه هســتیم. 
خوشــبختانه با همکاری  بانک مرکزی موضوع این 

دانشجویان نیز به زودی رفع خواهد شد.« 

رئیس سازمان امور دانشجویان وزارت علوم خبر داد: 

بیش از 9 هزار دانشجو در نوبت دریافت ارز

 رئیس انجمن ایدز
 در گفت وگو با »شهروند«: 
درحال حاضر، شیوع ایدز 

در شبکه های مجازی که در 
ارتباط با ازدواج موقت فعالیت 
می کنند، صورت گرفته، حتی 

بیشتر از پاتوق معتادان

 16 نکته ای که رئیس مرکز تحقیقات ایدز ایران
 در مصاحبه اخیرش مطرح کرده است

1- بعد از اجرای طرح اتوبوس ایدز برخی گفتند که این کار شما ترویج بی بندوباری است و درنهایت این 
طرح متوقف شد.

2- داروهای درمان هپاتیت »ب« با کمبود مواجه  شده، چون وارداتی است و تولید کننده داخلی ندارد. 
موجودی این دارو به صفر رسیده است.

3- بودجه برای داروی آیمود اختصاص پیدا نکرد و تمام تحقیقات مربوط به این دارو و همچنین تولید آن 
متوقف شد.

4- برخی اعتقاد دارند در کشور بیماری ایدز وجود ندارد.
5- یکی از مشــکلاتی که در حوزه بیماری های ایدز وجود دارد، نبود آگاهی از رفتارهای پرخطر است، 
افراد در بسیاری مواقع از بیماری خود اطلاع ندارند و مشاهده شده که بعد از ازدواج متوجه بیماری خود 

می شوند
6- تنها راه شناسایی موارد ابتلا، انجام تست از افرادی است که ممکن است به این بیماری مبتلا شده 

باشند.
7- متاسفانه از ابتدای اپیدمی پیشروی ایدز به علت فعالیت افرادی که با نداشتن آگاهی و قبول واقعیت ها 

مانع شناسایی شدند، نتوانستیم کاری انجام دهیم و درنهایت طرح اتوبوس ایدز متوقف شد. 
8- متاسفانه پزشکان از درمان مبتلایان به ایدز خودداری می کنند، نگرش آنها به این بیماری منفی است.

9- در درمان مبتلایان به ایدز تبعیض وجود دارد.
10- هیچ کس حق ندارد فرد اچ آی وی مثبت را به دلیل بیمــاری از کار اخراج کند یا در رابطه با او اقدام 

پزشکی انجام ندهد.
11- متوسط سن ابتلا به ایدز 25 سال است.

12- ابتلا به دلیل تماس های جنسی در ایران افزایش پیدا کرده است.
13- آموزش وپرورش در رابطه با آگاهی دادن به افراد زیر 18 سال و آگاهی آنها در رابطه با تماس جنسی 

اقدامی نکرده است.
14- بیش از 30 سال از اپیدمی ایدز می گذرد و آن طور که باید، آموزش در مدارس وجود ندارد.
15- در یکی دو سال اخیر، تعداد زنان مبتلا به ایدز در کشور تا 10برابر افزایش پیدا کرده است.

16- بیش از 180 کلینیک در سراســر کشــور به نام کلینیک بیماری های رفتاری وجــود دارد. اگر 
کســی به این کلینیک ها مراجعه کند، مشــاوره تست رایگان اســت و اگر نتیجه تست مثبت شد 
 هم، تمامی اقدامات برنامه و مراقبت برای این افراد مجانی اســت که باید توســط وزارت بهداشــت

 تأمین شود.


